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 کیفی بازی می کنند، حتی اگر نتیجه را واگذار 
ً
تیم های سعید دقیقی معمولا

کنند. درواقع این تیم ها نتیجه را فدای کیفیت می کنند تا با موقعیت سازی و 

فوتبالی هجومی، هواداران خود را از تماشای فوتبالی جذاب و تماشاگرپسند 

سیراب کنند. دقیقی خودش معتقد است این فلسفه فوتبالی اوست و در 

فوتبالی که بازی تهاجمی و خلق موقعیت سخت تر از بازی دفاعی به شمار 

می رود، این چهره جوان در فوتبال ایران کار دشـــوارتر را برای تیم هایی که 

هدایت آن ها را به عهده می گیرد، انتخاب کرده است. با این تفاصیل، خیبر 

در اردوی کیش یک بار دیگر استقلال را شکست داد تا این اتفاق بهانه ای شود 

برای گفت وگو با سرمربی جوان و خوش تیپ نماینده خرم آباد در لیگ برتر.

درباره شرایط خیبر صحبت را آغاز کنیم. شاید در جدول رده بندی وضعیت 

خوبی نداشته باشید، اما به نظر می رسد فوتبال قابل قبولی که ارائه می دهید 

موجب رضایت هواداران این تیم باشد.  

ما در هر تیمی بودیم، اولویت اصلی مان بازی با کیفیت و بازی تهاجمی بوده است. 

ساختن حمله در فوتبال خیلی سخت است. این که طوری بازی کنید که باطراوت 

باشد و منتج به موقعیت شود و حال تماشاگر را خوب کند، کار سختی است. شاید 

در فوتبال دنیا هم این سبک بازی کاری سخت باشد؛ هرچند ارائه سبک دفاعی کاری 

راحت به شمار می رود. به هر صورت، با پر کردن لایه های دفاعی و ایجاد یک دفاع 

متراکم می توانید بازی هر حریفی را خراب کنید، اما ما همیشه به دنبال این هستیم 

که بازی پرموقعیت و تماشاگرپسند را ارائه بدهیم و هیچ وقت به دنبال تخریب شرایط 

بازی حریف یا ارائه سبک هایی به این شکل نیستیم. در هر تیمی هم بودیم، این را 

ثابت کردیم. برخی مواقع ابزار به شما اجازه می دهد روش کاری و سیستم هایی که 

مدنظر دارید را چه در فاز حمله و چه در فاز دفاعی پیاده کنید. از سوی دیگر، تجربه 

کاری هم باعث می شـــود که در این مسیر یک سرمربی تحلیل های درستی داشته 

باشد. به هر صورت، باتجربه تر شدن بنده و حضور دستیارانی که در تیم دارم، کمک 

می کند که سبک های مختلف فوتبالی را همراه با تیم های مختلف و فرم های متفاوتی 

که ارائه می دهند، تجربه کنیم. حالا هم در خیبر به دنبال این هستیم که علاوه بر ارائه 

یک بازی خوب و پرموقعیت، بتوانیم در فاز دفاعی هم بهتر شویم و در ادامه بتوانیم 

نتیجه لازم را هم به دست بیاوریم. در هر صورت، با اردویی که در کیش داشتیم و 

با نفراتی که جذب کردیم )و همچنان هم به دنبال جذب نفرات بیشتر هستیم(، به 

دنبال آن هستیم تا در خیبر بازیکنانی داشته باشیم که بلندپرواز باشند و این طور نباشد 

که فقط به حضور در لیگ برتر قناعت کرده و در چنین فضایی باقی بمانند. دنبال این 

هستیم که فضایی بهتر بسازیم تا بلندپروازی و جاه طلبی را به بازیکنانمان تزریق کنیم.

برگزاری اردوی کیش در این مسیر چقدر به شما کمک کرد؟  

قطعا برگزاری این اردو می تواند در طول فصل و در نیم فصل دوم بسیار به ما کمک 

کند. ضمن اینکه در این چند سالی که به کیش تحت عنوان اردوهای ورزشی رفته 

بودم، امسال بی نظیرترین نوع امکانات را در این جزیره شاهد بودیم. هم امکانات 

سخت افزاری و هم شرایط اردویی خوب بود و هم چمن بسیار خوبی برای تمرینات 

مهیا بود. ضمن اینکه مدیران حوزه ورزش در این جزیره برخورد بسیار مناسبی با 

تیم های مهمان داشتند.

از نقل و انتقالات تیم راضی هستید؟  

یک بخش از نیازها یمان را تأمین کردیم که در این اردو در کنار ما بودند و ان شاءالله 

بخش دیگر نیازهایی که داریم را در 

آینده نزدیک پر خواهیم کرد.

موضوع مهران احمدی و جابه جایی او با بازیکنان استقلال به کجا رسید؟  

من روی اسامی و فرد خاصی بحثی ندارم. موضوعی که وجود دارد این است که 

بتوانیم ساختار تیم مان را درست کنیم و برای این کار خیلی متکی به افراد نیستیم. 

هر پیشنهادی بیاید به آن فکر می کنیم و با توجه به نیازهایمان درباره اش تصمیم 

می گیریم. به طور کلی، فوتبالی که ارائه می دهیم هیچ وقت متکی به فرد نیست. 

درباره این بازیکن هم بحث های لازم همچنان ادامه دارد.

به نظر می رسد بعد از جدایی شما از شمس آذر، این تیم طلسم شده باشد! 

بالاخره هر باشـــگاهی شرایط خاص خودش را دارد، اما آن زمانی که من آن جا 

بودم، بارها در مصاحبه هایم گفتم اگر از این تیم حمایت نشود و در شرایطی که 

 
ً
تیم وضعیت ایدئالی دارد، اگر برنامه ریزی بلندمدت نداشته باشیم، قطعا

شرایط سخت می شود. به هر صورت، تیم های بخش خصوصی 

باید یک رقابت نابرابر با تیم های متمول دولتی داشته باشند و اگر 

حمایت های مجموعه استانی وجود نداشته باشد، در این رقابت 

نابرابر کم می آورند.

احساس نمی کنید که تیم قزوینی تا حد زیادی به شما متکی بود؟  

فعالیت من در شـــمس آذر به شکل دیگری بود و علاوه بر اینکه در حوزه های 

فنی کار می کردم، در خیلی از موضوعات زیرساختی و نیازهای حوزه مدیریتی 

با توجه به ارتباطاتی که در سطح استان داشتیم، سعی می کردیم این نیازها را رفع 

کنیم.  در هر صورت دیگر گذشته، اما خوشحالیم که اتفاقی خوب را در استانی 

رقم زدیم که در تاریخش هرگز چنین فضایی را تجربه نکرده بود و ان شـــاءالله 

طوری باشد که هم نماینده قزوین به عنوان استانی که سال ها در آن زندگی کردم 

و هم خیبر به عنوان کســـی که در این تیم الان مسئولیت دارم، هر دو تیم بتوانند 

 در فوتبال 
ً
جایگاه بالاتری را در فوتبال ایران پیدا کنند، چون بخش خصوصی واقعا

 AFC ایران مظلوم است و نیاز به حمایت بیشتری دارد. البته با توجه به الزامات

درخصوص اینکه باشـــگاه ها باید خصوصی شده و مالکیت جداگانه ای داشته 

 هم فدراسیون فوتبال و هم دولت باید به این بخش نگاه ویژه تر  و 
ً
باشـــند، قطعا

حمایت بیشتری داشته باشند.

بازی با هوادار در دور برگشت لیگ یک بازی 6 امتیازی در پایین جدول برای 

دو تیم به شمار می رود.  

در هر صورت، هر بازی برای ما شرایط خاص خودش را دارد. جدول هم شرایط 

حساسی دارد. ما از نیم فصل با بچه هایمان توافق کردیم که باید تفکرات بزرگ تری 

داشته باشند تا برای هر بازی قوی و محکم به میدان برویم.

بعد از برتری مقابل استقلال در لیگ برتر، در اردوی کیش هم دوباره این تیم 

را شکست دادید. انگار در این امر تخصص پیدا کرده باشید.  

ان شاءالله با ابزاری که داریم اضافه می کنیم، بتوانیم مقابل بسیاری از تیم ها 

مثل همین اســـتقلال علاوه بر بازی باکیفیت، در بعد نتیجه گیری هم خوب 

عمل کنیم.

استقلال می تواند در ادامه رقابت های لیگ برتر با موسیمانه و این بازیکنان 

موفق عمل کند؟  

همیشـــه گفته ام تیم های بزرگ هر چقدر شـــرایط خوبی داشته باشند، فوتبال 

پویا تر می شود. همان طور که هرچقدر تیم های خصوصی حمایت شوند، عمر 

فوتبال بیشـــتر شده و شرایطش بهتر خواهد شد. هرچند تیم هایی که تماشاگر 

دارند باید همواره در بهترین شـــرایط باشـــند، چون در این صورت حال مردم 

خوب می شـــود. به هر صورت، در این شرایط اقتصادی به اعتقادم فوتبال یکی 

از ابزارهایی به شـــمار می رود که می تواند جلوی افسردگی ناشی از مشکلاتی 

که به خاطر شرایط اقتصادی و کمبود منابع انرژی و... ایجاد می شود را بگیرد و 

این فوتبال است که حال مردم را خوش می کند و ان شاءالله استقلال هم بتواند 

حال هوادارانش را خوش کند.

سعید دقیقی در گفت وگو با »فرهیختگان«: اتفاقاتی را در شمس آذر رقم زدیم که در تاریخش آن را تجربه نکرده بود  

پیشنهاد استقلال به احمدی؟ با توجه به نیازهایمان تصمیم می گیریم  
 در هیچ تیمی به دنبال تخریب بازی حریف نیستیم                  به دنبال بازیکنانی بلندپرواز برای خیبر هستیم

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش

نیلوفرمژدهی
خبرنگار

تمرین فردای بازی با خیبر هم قرار بود لغو شود

موسیمانه همچنان به دنبال تعطیلی
تیم فوتبال اســـتقلال در حالی به تمرینـــات خود در جزیره کیش 

ادامه می دهد کـــه بعد از تعطیلات  روزه این تیم این توقع می رفت 

تا تمرینات این تیم در جزیره کیش ســـفت و ســـخت تر و با فشار 

بیشـــتری دنبال شود. استقلالی ها که بعد از 8 روز استراحت، شنبه 

گذشته تمرین سبکی را برگزار کرده و سپس راهی کیش شدند در این 

جزیره نیز روز یکشـــنبه گذشته تمرین تاکتیکی را پشت سر گذاشته 

تا برای دیدار دوســـتانه برابر خیبر آماده شوند. در ادامه نیز شاگردان 

موسیمانه بعد از شکست از نماینده خرم آباد قرار بود سه شنبه دیدار 

دیگری را برابر نســـاجی برگزار کنند که این دیدار لغو شد اما نکته 

جالب اینکه به جای برگزاری این مسابقه  وی پیشنهاد می دهد تمرین 

روز سه شـــنبه استقلالی ها نیز لغو شود اما به خاطر هماهنگی های 

قبلی درخصوص اجاره زمین در مجموعه ورزشـــی المپیک کیش، 

او درنهایت رضایت می دهد تا تیمش یک جلســـه تمرینی سبک را 

در این مجموعه پشت سر بگذارد.

کرات استقلال برای جذب قربانی ادامه دارد   مذا
اما درباره وینگر آلومینیوم پیشرفتی رخ نداده است

 اصرار موسیمانه 
برای خرید ثابت ایمانی و لطفی

در حالـــی که به آغاز نیم فصـــل دوم رقابت های لیگ برتر نزدیک 

می شـــویم همچنان باشگاه اســـتقلال در تلاش است تا براساس 

نیازهای کادرفنی خود وارد عمل شـــده و در مسیر تقویت این تیم 

گام بردارد. البته در این خصوص گمانه زنی ها درباره بازیکنان لیست 

ورودی و خروجی موسیمانه همچنان ادامه دارد و شنیده می شود این 

مربـــی اهل آفریقای جنوبی روی جذب برخی بازیکنان حاضر در 

لیست خریدش به خصوص غلامرضا ثابت ایمانی، عارف غلامی 

و محمدمهـــدی لطفی اصرار دارد و می خواهد هر چه زودتر خرید 

آنها نهایی شود.

با این حال شنیده های خبرنگار »فرهیختگان« درباره لطفی حکایت 

از آن دارد که در ارتباط روز گذشته مدیرعاملان دو باشگاه همچنان 

اراکی ها از انتقال قرضی کوشکی و فلاح تا پایان فصل استقبال نکرده 

و اعتقاد دارند باید یکی از این دو به صورت قطعی راهی اراک شده 

و هزینه های آنها نیز تا پایان فصل برعهده باشگاه استقلال باشد.

همچنین وضعیت محمد قربانی نیز حاکی از آن است که انتقال این 

بازیکن به اســـتقلال پیچیدگی های خاص خود را پیدا کرده است. 

قربانی که به تازگی راهی ترکیه شده تا تیمش را در اردوی این کشور 

همراهی کند مقرر شـــده تا خودش به دنبال راضی کردن مدیران و 

سرمربی این تیم روس برای جدایی باشد. جالب اینکه طی دو روایت 

از رقم رضایتنامه قربانی، ارقام 500 هزار و یک میلیون و 700 هزار 

دلار منتشر شد که هیچ کدام از آنها صحت نداشته و همان رقم حدود 

یک میلیون دلار برای رضایتنامه قربانی اعلام شده است.

در این خصوص شنیده می شود اورنبورگ نیز وضعیتی شبیه به استقلال 

داشته و تغییرات مدیریتی جدید در تیم روس باعث پیچیدگی های 

بیشـــتر پیرامون این انتقال شده است. با این حال اگرچه قربانی در 

گفت و گویی کوتاه با »فرهیختگان« تاکید کرد که فعلا دو باشـــگاه 

درحال مذاکره بوده و هنوز در این باره چیزی مشـــخص نشده اما 

شـــنیده های »فرهیختگان« حکایت از آن دارد که با توجه به شرایط 

موجود، شانس این انتقال 50-50 بوده و هنوز هیچ چیزی در این 

مورد قطعی نیست.

اخبار کوتاه

مسعود شجاعی در بازی های هفته نهم و دهم تیم مس را مقابل ملوان و نساجی از 

 دو ماه پیش و از بازی 
ً
روی سکو ها هدایت کرد اما فعالیت رسمی این مربی تقریبا

عقب افتاده هفته چهارم مقابل استقلال آغاز شد. از مجموع هفت بازی که مسعود 

شجاعی در لیگ و جام حذفی به طور رسمی هدایت تیم مس را بر عهده داشت 

سه پیروزی، یک مساوی و سه شکست به دست آمد. این مربی هرچند در ابتدا 

مقابل استقلال و سپاهان شکست خورد اما در ادامه موفق شد با سه گل پرسپولیس 

را از پیش رو بردارد تا به این ترتیب جایگاه مسعود شجاعی پیش از پایان نیم فصل 

اول، مستحکم شده و مسی ها از شرایط بحرانی خارج شوند. هرچند جایگاه این 

تیم هنوز آنقدر که باید مســـتحکم نیست و با قرار گرفتن در رده دوازدهم جدول 

همچنان خطر را احساس می کند ولی با این حال فاصله کم تیم مس با تیم های 

بالاتر این نوید را می دهد تا با کسب فقط یک پیروزی تا نیمه بالایی جدول صعود 

و شرایط خود را بهبود ببخشند. 

خانهتکانیاساسی
با ورود مسعود شجاعی به تیم مس اتفاقات تازه ای رخ داد. درحالی که در غیاب 

سرمربی شرایط این تیم کمی به هم ریخته شده بود، شجاعی تلاش کرد با یک 

خانه تکانی ساده برخی بازیکنان را از تیم کنار گذاشته و اقتدار خود را در همان ابتدا 

به همه اعضای تیم نشان بدهد. او این کار را ابتدا با کنار گذاشتن بهنام برزای آغاز 

کرد؛ سپس بعد از جنجالی که فرشید اسماعیلی به وجود آورده بود او را از تیم کنار 

گذاشت و در ادامه با شروع فصل نقل و انتقالات زمستانی یک خانه تکانی اساسی 

به راه انداخت. همان طور که پیش از این در خبر ها شنیدید برزای بلافاصله پس 

از جدایی از مس راهی ملوان شد. این بازیکن به سرعت با مسی ها به توافق مالی 

رسید و قراردادش را فسخ کرده تا در نیم فصل دوم برای ملوانان به میدان برود. شرایط 

 این بازیکن بر سر مبلغ مورد نظر باشگاه 
ً
فرشید اسماعیلی اما فرق داشت، ظاهرا

مس به توافق نرسیده و به همین دلیل جدایی اش با تأخیر روبه رو شده است . خبر ها 

 
ً
از باشگاه مس نشان می دهد که جدایی اسماعیلی نیز به زودی اتفاق می افتد و تقریبا

توافق حاصل شده و فقط امضای نهایی باقی مانده است. به جز این دو بازیکن که 

پرونده اختلافشان با باشگاه مس دلیل اصلی جدایی آن ها بود، شجاعی به جدایی 

چند بازیکن دیگر نیز رضایت داده است. فرشید باقری پس از دریافت پیشنهاد از 

فولاد برای نیم فصل دوم از باشگاه مس خواست تا برای جدایی او تصمیم بگیرد. 

 با توجه به اینکه این بازیکن پیش تر از این هم درخواست جدایی داشت باشگاه 
ً
ظاهرا

 
ً
مس مانعش نشد و مذاکرات بر سر جدایی او همچنان ادامه دارد. هرچند ظاهرا

هنوز توافقی حاصل نشده اما شنیده ها حکایت از آن دارد که پیش از آنکه فولادی ها 

خواهان فرشید باقری باشند مسی ها خواهان فروش او هستند؛ چرا که قرارداد این 

بازیکن رو به پایان است و آن ها بدشان نمی آید از انتقال او به مس درآمدزایی کنند. 

این بازیکنان تنها جداشده های مس نیستند. به نظر می رسد به زودی مهدی شریفی 

نیز از این جمع جدا شود. طبق شنیده ها شجاعی علاقه ای به این مهاجم نداشته و 

 نیز اخباری درخصوص 
ً
ترجیح می دهد بازیکن دیگری را جایگزین او کند. اخیرا

 این مهاجم با وجود اینکه تاکنون گلی 
ً
رونی آوا وانکوای شنیده می شد اما ظاهرا

برای مس به ثمر نرسانده در این تیم می ماند. به این ترتیب با توجه به اینکه تیم مس 

 جدا 
ً
از گذشته یک جای خالی داشت و این چهار بازیکن نیز در نیم فصل قطعا

خواهند شد مسی ها می توانند 5 بازیکن جدید به خدمت بگیرند که تاکنون فقط 

رضا جبیره را از تیم آلومینیوم جذب کردند. این اما تمام ماجرا نیست و این طور که 

شنیدیم به زودی یک مدافع نیز از این تیم جدا می شود که هنوز نامش مشخص 

 پیشنهادی دارد که باشگاه مس با آن موافقت کرده است. 
ً
نشده اما ظاهرا

درخواسترسمیبهرقبا
مسعود شجاعی معتقد است به خدمت گرفتن جبیره از آلومینیوم مشکلات خط 

حمله تیم مس را برطرف می کند. از آنجا که او ترجیح می دهد با یک مهاجم بازی 

کند شاید به خدمت گرفتن جبیره برای حل مشکل هجومی این تیم کافی باشد. 

تیم شجاعی از زمان روی کار آمدن این مربی 8 گل به ثمر رسانده که آمار بیش از 

یک گل در هر بازی را نشان می دهد. مسی ها در عین حال ۹ گل دریافت کردند که 

نشان از عملکرد ضعیف خط دفاعی این تیم است. به همین دلیل هم زمزمه های 

 خرید های این تیم حوالی 
ً
تغییر در خط دفاعی تیم مس به گوش می رسد و قطعا

این خطوط خواهد بود. با توجه به 5 جای خالی موجود در تیم مس برای جذب 

بازیکنان جدید آن ها مذاکره با برخی تیم ها را آغاز کردند. از آنجا که بازیکن آزاد 

خوب در بازار نقل و انتقالات موجود نیست مسی ها برای رفع نیاز خود به چند تیم 

دیگر پیشنهاد دادند. آن ها تاکنون به باشگاه استقلال، گل گهر، پرسپولیس، فولاد، 

شمس آذر و استقلال خوزستان نامه رسمی  زده و خواهان مذاکره در خصوص برخی 

بازیکنان شدند. هرچند هنوز هیچ یک از این شش باشگاه پاسخ قطعی به تیم مس 

ندادند اما مذاکرات همچنان ادامه دارد و مسی ها بسیار امیدوارند بتوانند نیاز های 

 تا این لحظه اختلاف 
ً
خود در جذب بازیکن را طی روز های آینده حل کنند. ظاهرا

مالی بین باشگاه های طرف مذاکره وجود نداشته بلکه آن ها هنوز راضی به جدایی 

بازیکنانشان نشدند اما باشگاه مس بسیار امیدوار است بتواند رقبا را راضی کرده و 

 فقط جای 
ً
بازیکنان مورد نظر خود را جذب کند. لیست مس هنوز خالی نشده و فعلا

بهنام برزای خالی است اما مسئولان 

باشگاه مس امیدوارند تا هفته آینده 

نام مهدی شریفی، فرشید باقری، 

فرشید اسماعیلی و یک بازیکن 

دفاعی را از تیم خارج کنند و پس 

از به نتیجه رسیدن مذاکراتشان 

با باشـــگاه های نام برده تیم 

خود را آماده 

نیم فصل دوم کنند. باید منتظر ماند و دید مس تا چه اندازه می تواند در برآورده کردن 

نیاز مربی خود موفق باشد. 

بازگشتمرادی
شرایط تیمی مس ایجاب می کند که پیش از آنکه به گل زدن فکر کنند به گل نخوردن 

و نباختن بیندیشند. به جز بازی مقابل استقلال و سپاهان که مس رفسنجان موفق به 

گلزنی نشد شاگردان مسعود شجاعی در هر چهار بازی اخیر خود فارغ از نتیجه 

دروازه رقبا را باز کردند. آن ها امیدوارند با دارایی های فعلی نیاز گلزنی را برطرف 

 
ً
کنند از این رو به نظر می رسد برنامه ای برای جذب مهاجم جدید ندارند. ظاهرا

مسعود شجاعی پس از به خدمت گرفتن جبیره به بازگشت عیسی مرادی نیز بسیار 

امیدوار است. آخرین خبر ها حکایت از بهبود وضعیت این بازیکن می دهد. او تا 

سه چهار روز آینده به تمرینات برگشته و البته به احتمال زیاد بازی مقابل تراکتور را 

از دست خواهد داد. به نظر می رسد پزشکان بازی مقابل فولاد را نیز برای او منع 

کردند اما درصورتی که شرایط مساعدی داشته باشد می تواند در این مسابقه برای 

تیم مس به میدان برود اما حضورش از بازی هفته نوزدهم مقابل آلومینیوم مانعی 

 در ترکیب قرار خواهد گرفت. 
ً
ندارد و احتمالا

امیدبهدریافتپول
یکی از مســـائلی که مس طی فصل جاری با آن روبه رو بود و بسیار از این جهت 

آسیب دید مشکلات مالی بود. بدهی های چند سال اخیر این باشگاه باعث شد تا در 

تأمین نیاز های مالی خود با مشکلات متعدد روبه رو شوند. این مشکلات طی فصل 

جاری نیز به قوت خود باقی بود و مسئولان این باشگاه هنوز نتوانستند آن طور که باید 

به وعده های مالی خود عمل کنند. آن ها تاکنون ۲7 درصد از مطالبات بازیکنان را 

پرداخت کرده و از آنچه باید بسیار عقبند. به همین دلیل محمد مؤمنی، مدیرعامل این 

 مذاکراتی با مسئولان صنایع مس داشته و خواهان برطرف کردن مشکلات 
ً
باشگاه اخیرا

مالی این تیم شد. مدیران این باشگاه 

ادعا می کنند که مذاکرات مثبت 

بوده و مشکلی بابت پرداخت 

مطالبات بازیکنان وجود ندارند 

 قبل از شروع نیم فصل 
ً
و احتمالا

دوم پول به باشگاه وارد شده و 

قسط دیگری به بازیکنان پرداخت 

 در این باشگاه 
ً
خواهد شد ولی فعلا

خبری از پول نیست. 

کرات باشگاه مس با ۶ تیم لیگ برتری برای خرید های جدید مذا

شجاعی این ۵ بازیکن را نخواست


